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Protokół  Nr  XX/08 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  7  kwietnia  2008  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
 
 
Początek obrad w dniu 7 kwietnia 2008 r.: 
- godz. 10.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 17.45 
 
 
W dniu 7 kwietnia 2008 r. w sesji uczestniczyło 28 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Tomasz Grodzki 
2. Tomasz Hinc 
3. Jerzy Sieńko 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- przewodniczący rad osiedlowych – lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu, 
- dyrektorzy/kierownicy miejskich jednostek organizacyjnych – lista obecności 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu, 
- zaproszeni goście – lista obecności stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad powitał przybyłych na kolejną XX zwyczajną sesję 
Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, przedstawicieli 
Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, mieszkańców miasta 
oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 

Następnie Przewodniczący obrad w oparciu o przedłoŜoną listę obecności 
stwierdził, Ŝe na sali jest obecnych 28 radnych, zatem obrady Rady będą 
prawomocne. Oświadczył, Ŝe w związku z tym otwiera XX zwyczajną sesję Rady 
Miasta Szczecin. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minutową przerwę techniczną. 
 

Przewodniczący obrad powołał na sekretarza obrad Władysława Dzikowskiego – 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Szczecin – do prowadzenia listy mówców, 
przeprowadzania imiennych głosowań i innych czynności pomocniczych, 
niezbędnych do prawidłowego przebiegu posiedzenia. 
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Przystąpiono do rozpatrywania punktu 2 porządku obrad: 
 
2. Zatwierdzenie protokołu z XVIII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w 

dniu 28.01.2008 r. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe protokół był wyłoŜony do wglądu 
w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli moŜliwość zapoznać się z jego treścią. 
Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku z brakiem 
uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 19  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe nie ma wniosków dotyczących 
zmian w porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do protokołu): 
 
Następnie Przewodniczący obrad oświadczył, Ŝe porządek obrad XX zwyczajnej sesji 
jest następujący: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z XVIII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 

28.01.2008 r. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

− 74/08 - podwyŜszenia kapitału zakładowego Szczecińsko - Polickiego 
Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego Sp. z o.o. w Policach; 

− 75/08 - zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za usługi przewozowe 
lokalnego transportu zbiorowego oraz wprowadzenia regulaminu przewozu 
osób i bagaŜu ręcznego pojazdami lokalnego transportu zbiorowego; 

− 81/08 - zmieniająca uchwałę w sprawie podwyŜszenia kapitału zakładowego 
spółki Szczeciński Park Naukowo-Technologiczny Sp. z o.o. z siedzibą w 
Szczecinie; 

− 82/08 - podwyŜszenia kapitału zakładowego spółki Port Lotniczy Szczecin-
Goleniów Sp. z o.o. z siedzibą w Glewicach; 

− 76/08 - uchylająca uchwałę w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. 
Litewskiej – Rzemieślniczej; 

− 77/08 - wyraŜenia zgody na udzielenie osobom fizycznym bonifikaty od 
opłaty z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności, w odniesieniu do nieruchomości stanowiących własność gminy 
Miasto Szczecin; 

− 78/08 - uŜyczenia na okres dziesięciu lat w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowych połoŜonych w Szczecinie przy ulicy Pyrzyckiej 4a; 

− 70/08 - ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu w złotych dla pracowników Miejskiego Ośrodka Sportu, 
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Rekreacji i Rehabilitacji w Szczecinie oraz zasad ustalania wysokości 
wynagrodzeń na skutek ustalenia wartości punktu; 

− 71/08 - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalania najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 
miejskich jednostek organizacyjnych pomocy społecznej oraz Miejskiej Izby 
Wytrzeźwień w Szczecinie oraz zasad ustalania wysokości wynagrodzeń na 
skutek ustalania wartości punktu; 

− 72/08 - zatwierdzenia projektu planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na rok 2008 oraz 
zmiany uchwały Nr XVI/434/07 Rady Miasta Szczecin z dnia 20 grudnia 
2007 r. w sprawie budŜetu miasta na 2008 rok; 

− 73/08 - zatwierdzenia sprawozdania z wykonania zadań i gospodarowania 
Powiatowym Funduszem Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i 
Kartograficznym za rok 2007; 

− 84/08 - zmian budŜetu i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2008 rok; 
− 86/08 - zmieniająca uchwałę Rady Miasta Szczecin w sprawie wieloletniego 

programu inwestycyjnego na lata 2008-2013; 
− 87/08 - zmieniająca uchwałę w sprawie połączenia Szpitala Miejskiego im. 

Św. Karola Boromeusza w Szczecinie – Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej z Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Zakładem Opieki 
Zdrowotnej „ZDROJE” w Szczecinie; 

− 88/08 - określenia zadań dotyczących rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 
2008; 

− 80/08 - uchylenia uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami Gminy Miasto Szczecin dotyczących połączenia Gminy Stare 
Czarnowo z Gminą Miasto Szczecin; 

− 79/08 - przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami zamieszkałymi na 
terenie Osiedli: Bukowe-Klęskowo, Płonia-Śmierdnica-Jezierzyce w Szczecinie 
dotyczących zmiany granic Gminy Miasto Szczecin; 

− 69/08 - nadania nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie; 
− 68/08 - przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną RM kontroli w zakresie 

prywatyzacji mieszkań komunalnych w Gminie Miasto Szczecin; 
− 89/08 - przyjęcia projektu zmian do Statutu Miasta; 
− 85/08 - skargi pani Agnieszki Nowaczyk; 
− 102/08 – przystąpienia przez Gminę Miasto Szczecin do realizacji projektu 

systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 
Priorytet VI Rynek Pracy otwarty dla wszystkich, Działanie 6.1 Poprawa 
dostępu do zatrudnienia oraz podnoszenie poziomu aktywności zawodowej w 
regionie, Poddziałanie 6.1.3 Poprawa zdolności do zatrudnienia oraz 
podnoszenie poziomu aktywności zawodowej osób bezrobotnych; 

− 103/08 – współdziałania z Województwem Zachodniopomorskim w realizacji 
zadania w zakresie wykonania dokumentacji pn. „Studium wykonalności 
Zachodniego Drogowego Obejścia Miasta Szczecina” wraz z „Raportem 
oddziaływania na środowisko”; 

− 104/08 – wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 
Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki z o.o. z 
siedzibą w Szczecinie; 

− 105/08 – wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego „PrawobrzeŜe” Spółka z o.o. z 
siedzibą w Szczecinie; 
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− 106/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 
Przedsiębiorstwo Autobusowe „Dąbie” Sp. z o.o.; 

− 107/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 
Przedsiębiorstwo Autobusowe „Klonowica” Sp. z o.o.; 

− 108/08 – zmiany uchwały w sprawie utworzenia rachunków dochodów 
własnych w oświatowych jednostkach budŜetowych; 

− 109/08 – zmiany Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Wielgowo-Sławociesze-Zdunowo” w Szczecinie pod nazwą „Wielgowo-szkoła”; 

− 110/08 – przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Wyspa Pucka-Północ” w Szczecinie pod 
nazwą „Wyspa Pucka-Północ 2”. 

6. Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie przeprowadzenia przez NIK 
kontroli prawidłowości przyznania mieszkań komunalnych oraz ich wykupu z 
zasobu Gminy Miasto Szczecin w latach 1990-2007. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
8. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2007. 
9. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad odczytał pismo skierowane do Centralnego Biura 
Antykorupcyjnego dotyczące wystąpienia pokontrolnego. Stanowi ono załącznik nr 8 
do protokołu. 
 
H. Radtke-Łabaziewicz – w imieniu Pionierów Miasta Szczecina oraz Towarzystwa 
Przyjaciół Szczecina podziękowała wszystkim za udział w poświęceniu krzyŜy na 
Cmentarzu Pionierów. 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych LiD złoŜył oświadczenie w sprawie 
artykułu prasowego dotyczącego posła Bartosza Arłukowicza. 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do oświadczenia klubu 
radnych Lid. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania punktu 4 porządku obrad: 
 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz w 
okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
K. Marlicz – interpelacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Zapytanie stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 
M. Kopeć – interpelacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Zapytania stanowią 
załączniki nr 13, 14, 15, 16 i 17 do protokołu. 
 
A. Mickiewicz – interpelacje stanowią załączniki nr 18 i 19 do protokołu. 
 
W. Dąbrowski – zapytania stanowią załączniki nr 20 i 21 do protokołu. 
 
L. Duklanowski – interpelacje stanowią załączniki nr 22 i 23 do protokołu. 
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P. Juras – interpelacja stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
J. Wijas – interpelacje stanowią załączniki nr 25 i 26 do protokołu. Zapytanie 
stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
A. Karut – interpelacja stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
P. Kęsik – radny interpelował w sprawie środków finansowych dla klubów 
sportowych 
 
P. Bartnik – zapytanie stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
J. Lemm – interpelacje stanowią załączniki nr 30, 31, 32 i 33 do protokołu. 
 
T. Kalina – interpelacja stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
S. Biernat – zapytania stanowią załączniki 35 i 36 do protokołu. 
 
U. Pańka – zapytania stanowią załączniki nr 37, 38, 39, 40, 41, 42 i 43 do 
protokołu. 
 
A. Ruciński – zapytanie stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
L. Nagay – interpelacja stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania punktu 5 porządku obrad: 
 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

74/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Szczecińsko - Polickiego 
Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego Sp. z o.o. w Policach 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
oraz Komisja ds. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 74/08 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie podwyŜszenia 
kapitału zakładowego Szczecińsko - Polickiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego 
Sp. z o.o. w Policach. Uchwała Nr XX/513/08 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

75/08 – zmiany uchwały w sprawie opłat za usługi przewozowe lokalnego 
transportu zbiorowego oraz wprowadzenia regulaminu przewozu osób i bagaŜu 

ręcznego pojazdami lokalnego transportu zbiorowego 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja Gospodarki Komunalnej, 
Ochrony Środowiska i Mienia zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem 
zapisanym w ścieŜce do projektów uchwał. 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Michał Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych LiD stwierdził, Ŝe klub za błąd uwaŜa to, 
iŜ podwyŜki kar czy opłat specjalnych nie weszły razem z podwyŜkami cen biletów. 
Uchwała rodzi kilkutysięczne koszty. Klub uwaŜa, Ŝe jest to nieracjonalne 
gospodarowanie i zarządzanie komunikacją publiczną. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
A. Karut – uwaŜa, Ŝe powinny zostać wprowadzone bilety 10-minutowe. 
 
L. Duklanowski – zaproponował aby znieść opłatę manipulacyjną. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
stwierdził, Ŝe jeŜeli kogoś nie stać na wniesienie opłaty manipulacyjnej to jest ona 
umarzana. 
 
P. Kęsik – uwaŜa, Ŝe nieuchronność kary jest najlepszym straszakiem co do 
wywiązywania się z umowy społecznej jaką niewątpliwie jest zakup biletu. Chciałby 
aby w projekcie uchwały były zapisy gwarantujące nieuchronność kary. 
 
A. Szałabawka – nawiązał do wprowadzenia biletów 10 minutowych. Chciałby 
zobaczyć wyliczenia, które mówią, Ŝe bilety 10 minutowe przynoszą straty dla 
Miasta. 
 
A. Karut – zgłosił wniosek o wprowadzenie biletów 10 minutowych. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
stwierdził, Ŝe przedmiotem obrad jest podwyŜszenie opłat za jazdę bez biletu, a nie 
bilety dziesięciominutowe. 
 
A. Karut – wycofał swój wniosek. 
 
W. Dzikowski – zapytał Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska czy przyjmuje propozycję poprawki Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Ochrony Środowiska i Mienia jako autopoprawkę. 
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M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
nie przyjął propozycji poprawki jako autopoprawkę. 
 
W. Dąbrowski – wyjaśnił intencje Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Mienia. 
 
M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 
poinformował, Ŝe od 1 lipca br. będzie zwiększona liczba kontrolerów. 
 
P. Bartnik – poprosił o przystąpienie do głosowania nad projektem uchwały. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS poprosił o 10 minut. 
 
B. Baran Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 12.00. 
 
Po przerwie: 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Mienia zgłosił propozycję poprawki, która stanowi załącznik nr 49 do 
protokołu. 
 
Głosowanie nad propozycją poprawki Komisji Gospodarki Komunalnej, 
Ochrony Środowiska i Mienia 
 
za - 11  przeciw – 12  wstrzym. – 2 
 
W wyniku powyŜszego głosowania propozycja poprawki nie została przyjęta 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 75/08 
 
za – 16  przeciw - 0  wstrzym. – 7 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie opłat za usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego oraz 
wprowadzenia regulaminu przewozu osób i bagaŜu ręcznego pojazdami lokalnego 
transportu zbiorowego. Uchwała Nr XX/514/08 stanowi załącznik nr 50 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
81/08 – zmiany uchwały w sprawie podwyŜszenia kapitału zakładowego spółki 
Szczeciński Park Naukowo-Technologiczny Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
oraz Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
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W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych LiD poinformował, Ŝe klub zgłosi 
propozycję poprawki do projektu uchwały. UwaŜa, Ŝe tereny, o których mowa w 
uchwale powinny być zbyte w przetargu nieograniczonym. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
A. Ruciński – zapytał czy znany jest potencjalny inwestor. 
 
L. Nagay – zapytał o aktualną wartość nieruchomości. 
 
P. Kęsik – w imieniu klubu radnych LiD zgłosił propozycję poprawki do projektu 
uchwały. Stanowi ona załącznik nr 52 do protokołu. 
 
M. Wajdziak – p.o. Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 
poinformował, Ŝe w 2005 roku została podjęta uchwała przez Radę Miasta w wyniku 
której został obniŜony kapitał zakładowy poprzez przejęcie aportu, który do spółki 
został włoŜony w postaci nieruchomości przy ul. Struga i z jednoczesnym 
umoŜliwieniem wniesienia nieruchomości przy ul. Mickiewicza o powierzchni 6500 
m2.w wartości około 1,5 miliona złotych na 2005 rok. Nieruchomość przy ul. Struga 
generowała dla spółki wyłącznie koszty, które spowodowały, iŜ Spółka ze 100% 
udziałem Miasta zadłuŜyła się wobec Gminy Miasta Szczecin z jednoczesnym 
brakiem myśli Spółki w zakresie zagospodarowania tej nieruchomości zgodnie z 
kierunkami rozwoju Spółki. 
Wartość nieruchomości jest inna niŜ w 2005 roku. 
Dyrektor poinformował, Ŝe nieruchomością zainteresowała się Spółka Mediklinik 
sąsiadująca z przedmiotową nieruchomością przy ul. Mickiewicza. 
 
P. Kęsik – stwierdził, iŜ posiada informacje, Ŝe SPNT nigdy nie był dysponentem 
nieruchomości przy ul. Mickiewicza. Zapytał kto będzie realizował inwestycję w 
oparciu o jakie zasady przy ul. Niemierzyńskiej. 
 
M. Wajdziak – p.o. Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami stwierdził, Ŝe 
uchwała mówiąca o wniesieniu aportem nieruchomości nigdy nie została 
zrealizowana. 
 
W. Dzikowski – stwierdził, Ŝe propozycja poprawki zgłoszona przez klub radnych LiD 
jest bezprzedmiotowa gdyŜ nie koreluje z proponowanym projektem uchwały. 
 
P. Kęsik – nie wycofał propozycji poprawki twierdząc, Ŝe koreluje ona z projektem 
uchwały. 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, Ŝe nieruchomością jest 
zainteresowana spółka sąsiadująca z nieruchomością. 
 
W. Dzikowski – poprosił radcę prawnego o odniesienie się do proponowanej zmiany 
do projektu uchwały. 
 
H. Sokulska – radca prawny uwaŜa, Ŝe zgłoszona propozycja poprawki jest 
bezzasadna gdyŜ na zbycie nieruchomości musi być ogłoszony przetarg. 
 
P. Kęsik – nie zgodził się na wycofanie propozycji poprawki. 
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Głosowanie nad propozycją poprawki klubu radnych Lewica i Demokraci 
 
za - 9  przeciw - 11  wstrzym. - 3 
 
W wyniku powyŜszego głosowania propozycja poprawki nie została przyjęta. 
 
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad projektem uchwały nr 81/08 
 
za – 23  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie podwyŜszenia kapitału zakładowego spółki Szczeciński Park Naukowo-
Technologiczny Sp. z o.o. z siedzibą w Szczecinie. Uchwała Nr XX/515/08 stanowi 
załącznik nr 53 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

82/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego spółki Port Lotniczy Szczecin-
Goleniów Sp. z o.o. z siedzibą w Glewicach 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
oraz Komisja Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Mienia pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W. Dzikowski – zgłosił wniosek o głosowanie bez dyskusji nad projektem uchwały. 
 
A. Ruciński – zwrócił uwagę na rozbieŜność w zapisach projektu uchwały polegającą 
na tym, Ŝe w tytule mówi się o siedzibie w „Glewicach” natomiast w § 1 mówi się o 
siedzibie w Goleniowie. 
 
K. Nowak – Zastępca Prezydenta Miasta wprowadził autopoprawkę polegającą na 
zmianie w § 1 stwierdzenia „w Goleniowie” na „w Glewicach”. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 82/08 z autopoprawką 
 
za – 17  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie podwyŜszenia 
kapitału zakładowego spółki Port Lotniczy Szczecin-Goleniów Sp. z o.o. z siedzibą w 
Glewicach. Uchwała Nr XX/516/08 stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

76/08 – uchylenia uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego nieruchomości gruntowej połoŜonej w Szczecinie przy ul. 

Litewskiej – Rzemieślniczej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 76/08 
 
za – 16  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę uchylającą uchwałę w sprawie 
sprzedaŜy w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości gruntowej 
połoŜonej w Szczecinie przy ul. Litewskiej – Rzemieślniczej. Uchwała Nr XX/517/08 
stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
77/08 – wyraŜenia zgody na udzielenie osobom fizycznym bonifikaty od opłaty 
z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności, w 
odniesieniu do nieruchomości stanowiących własność gminy Miasto Szczecin 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 77/08 
 
za – 16  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia zgody na 
udzielenie osobom fizycznym bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo własności, w odniesieniu do nieruchomości 
stanowiących własność gminy Miasto Szczecin. Uchwała Nr XX/518/08 stanowi 
załącznik nr 59 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

78/08 – uŜyczenia na okres dziesięciu lat w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowych połoŜonych w Szczecinie przy ulicy Pyrzyckiej 4a 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 78/08 
 
za – 14  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie uŜyczenia na 
okres dziesięciu lat w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych 
połoŜonych w Szczecinie przy ulicy Pyrzyckiej 4a. Uchwała Nr XX/519/08 stanowi 
załącznik nr 61 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

70/08 – ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu w złotych dla pracowników Miejskiego Ośrodka Sportu, 
Rekreacji i Rehabilitacji w Szczecinie oraz zasad ustalania wysokości 

wynagrodzeń na skutek ustalenia wartości punktu 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 70/08 
 
za – 18  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych dla 
pracowników Miejskiego Ośrodka Sportu, Rekreacji i Rehabilitacji w Szczecinie oraz 
zasad ustalania wysokości wynagrodzeń na skutek ustalenia wartości punktu. 
Uchwała Nr XX/520/08 stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

71/08 – zmiany uchwały w sprawie ustalania najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych dla pracowników 

miejskich jednostek organizacyjnych pomocy społecznej oraz Miejskiej Izby 
Wytrzeźwień w Szczecinie oraz zasad ustalania wysokości wynagrodzeń na 

skutek ustalania wartości punktu 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
oraz Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 71/08 
 
za – 15  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
ustalania najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 
złotych dla pracowników miejskich jednostek organizacyjnych pomocy społecznej 
oraz Miejskiej Izby Wytrzeźwień w Szczecinie oraz zasad ustalania wysokości 
wynagrodzeń na skutek ustalania wartości punktu. Uchwała Nr XX/521/08 
stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

72/08 – zatwierdzenia projektu planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na rok 2008 oraz 

zmiany uchwały Nr XVI/434/07 Rady Miasta Szczecin z dnia 20 grudnia 2007 
r. w sprawie budŜetu miasta na 2008 rok 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 72/08 
 
za – 16  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
projektu planu finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym na rok 2008 oraz zmiany uchwały Nr XVI/434/07 
Rady Miasta Szczecin z dnia 20 grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu miasta na 2008 
rok. Uchwała Nr XX/522/08 stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

73/08 – zatwierdzenia sprawozdania z wykonania zadań i gospodarowania 
Powiatowym Funduszem Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym 

za rok 2007 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe Komisja BudŜetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 73/08 
 
za – 9  przeciw - 3  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania zadań i gospodarowania Powiatowym Funduszem 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym za rok 2007. Uchwała Nr 
XX/523/08 stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

84/08 – zmian budŜetu i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2008 rok 
 
W. Dzikowski – zgłosił wniosek aby projekty uchwał nr 84/08 i 86/08 były 
omawiane łącznie. 
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Prezentacji projektu uchwały nr 84/08 w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Stanisław Lipiński – Skarbnik Miasta. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 70 do 
protokołu. Autopoprawka do projektu uchwały stanowi załącznik nr 71 do 
protokołu. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
P. Kęsik – w imieniu klubu radnych LiD – przypomniał, Ŝe przy omawianiu uchwały 
budŜetowej zwracano uwagę, Ŝe przyjęte załoŜenia inwestycyjne są tak piękne, Ŝe 
wręcz nierealne. Inwestycje w załoŜeniu realizowane przez środki zewnętrzne 
najprawdopodobniej nie zostały ujęte. Przypomniał, Ŝe istnieje lista indykatywna na 
której znajdowało się kilka projektów tj. rondo, które ma w tej chwili kosztować 36 
mln zł a zaplanowano na ten cel o wiele mniej – zapytał, kto jest za to 
odpowiedzialny? Poinformował, Ŝe na łamach prasy przedstawiciele ziemi 
szczecińskiej zasiadający w parlamencie zapewniali, Ŝe zrobią wszystko, aby 
inwestycje, które spadły z listy indykatywnej ponownie się na niej znalazły. Zwrócił 
uwagę, Ŝe w budŜecie nie znalazła się Ŝadna pozycja dot. Lotniska Dąbie. 
Zaplanowane 5mln zł jest przeznaczone na wykonanie studium wykonalności, które 
ma zakładać budowę w tym miejscu stadionu piłkarskiego. W związku z tym klub 
radnych Lid zadaje pytanie o wskazanie pozycji budŜetowej gwarantującej 
powstanie lotniska i wskazanie środków finansowych na jego realizacje. Zapytał, czy 
planowanej autopoprawce czerwcowej istnieje moŜliwość podwyŜszenia deficytu. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS – stwierdził, Ŝe 
zaproponowane poprawki budŜetowe zakładają znaczny wzrost po stronie wydatków 
bieŜących i majątkowych oraz widać wyraźne „wyhamowanie” pomysłów składanych 
przez Prezydenta na początku kadencji dotyczące np. zakończenia obwodnicy 
śródmiejskiej do końca kadencji. Realizowana jest budowa ronda przy ul. 
Energetyków ale dzisiaj radni dowiadują się, Ŝe w całości ma być finansowana z 
budŜetu miasta  
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
J. Wijas – powołując się na odpowiedź jaką otrzymał od Zastępcy Prezydenta Miasta 
E. Masojć na interpelację w sprawie planów budowy nowych przedszkoli 
publicznych poinformował, iŜ w WPI nie znalazł się zapis dot. budowy przedszkola 
na osiedlu Bukowo. Uznał, Ŝe nie jest to jedyna dzielnica w której powinno 
funkcjonować przedszkole a konieczna restrukturyzacja przedszkoli nie moŜe 
polegać jedynie na likwidacji miejsc. Zwrócił uwagę, Ŝe w Szczecinie rocznie rodzi się 
ok. 4.000 dzieci a miejsc w Ŝłobkach niezmiennie od lat jest 600. Prezydent mimo 
tego iŜ odnotowuje wzrost zainteresowania tą forma opieki nad dzieckiem oraz  
wzrostu urodzeń, rozwaŜa jedynie rozbudowę, Ŝłobka przy ul. Niedziałkowskiego z 
zamiarem zwiększenia o 80 miejsc. Jest to kropla w morzu potrzeb. Czyli prezydent 
nie ma zamiaru reagować na zwiększone potrzeby mieszkańców w tym zakresie. 
Zaapelował, aby w czerwcowych zmianach do WPI znalazły się stosowne zapisy 
inwestycji w tym zakresie. Jednocześnie zwrócił się o odpowiedź, dlaczego w WPI nie 
znalazła się budowa przedszkola na osiedlu Bukowo mimo, złoŜonej obietnicy w 
odpowiedzi jaką uzyskał na interpelację. 
 
M. Kopeć – zwrócił uwagę, Ŝe w budŜecie na rok bieŜący zapisano pokaźną kwotę na 
prowadzenie przedszkoli co uwarunkowane jest od liczby przedszkoli oraz oddziałów 
i dzieci się w nich znajdujących. Powołując się na dane jakie otrzymał na swoja 
interpelację uznał, Ŝe biorąc pod uwagę te wskaźniki zaplanowana kwota jest 
znacznie zawyŜona. Likwidacja Gimnazjum nr 4 miała przynieść wiele oszczędności 
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a więc budynek przy ul. Piastów 7 został wykorzystany na Pałac MłodzieŜy. 
Przypomniał, Ŝe na remont Gimnazjum nr 4 wydano 100.000 zł w 2007 na Pałac 
MłodzieŜy wydatkowano prawie 500.000 zł a obecnie planowane jest 732.000 zł. 
Zapytał o sensowność tych wydatków. Zwrócił uwagę, Ŝe w budŜecie na 2008 r. 
zaplanowano 200.000 zł na przystosowanie budynków szkolnych do potrzeb osób 
niepełnosprawnych obecnie kwota ta ma wzrosnąć o 700.000 zł – zapytał w związku 
z tym jakie oszczędności dało się uzyskać dzięki zlikwidowanym szkołom. 
 
A. Ruciński – zwrócił uwagę, Ŝe w przedstawionym projekcie uchwały wiele 
wydatków zostało przesuniętych ze środków pomocowych na barki miasta i uznał to 
za bardzo niepokojące zjawisko. Do takiej sytuacji nie naleŜy doprowadzać i starać 
się o zapewnienie środków pomocowych przed rozpoczęciem inwestycji. Zapytał o 
zapisy WPI: w dziele „Transport i łączność” zapisano zakup parkomatu -  
zwiększenie dotyczy kwoty 2.300.000 zł łącznie daje to 4.400.000 zł. Jednocześnie w 
dziale „Administracja publiczna” zapisano pozycję „Przystosowanie budynku przy ul 
Piastów dla potrzeb funkcjonowania biura SPP” – zwiększenie o 1.200.000 zł. 
Zapytał o zasadność planowanych wydatków na Strefę Płatnego Parkowania. 
Zwrócił się o wyjaśnienie zapisów dot. zagospodarowania placu przy ul. Srebrnej – 
50.000 zł oraz zagospodarowania terenu przy ul. Taczaka na cele rekreacji biernej i 
czynnej z placem zabaw i wybiegiem dla psów. 
 
W. Dąbrowski – zapytał o zapisy odnoszące się do wydatków majątkowych: w 
Gospodarce Mieszkaniowej – wydatki majątkowe, pozostałe wydatki 17.200.000 zł w 
Gospodarce Komunalnej i Ochronie Środowiska - wydatki majątkowe, pozostałe 
wydatki 12.570.000 zł. Poprosił o uzasadnienie tych zapisów. Zwrócił się równieŜ o 
przypomnienie wielkości deficytu budŜetowego za lata 2005, 2006, 2007. 
Przypomniał, Ŝe w poprzednim roku Skarbnik płomiennie agitował o zmniejszanie 
deficytu budŜetowego poniewaŜ podniesie się ocena ratingowa miasta i co do tego w 
klubach osiągnięty został konsensus. W związku z tym zapytał skąd nagle takie 
podniesienie deficytu? Uznał to za brak konsekwencji działania. 
 
J. Serdyński – uznał, za niezasadne zarzutu dot. inwestycji tj. budowa ronda czy 
remont Pałacu MłodzieŜy. 
 
L. Duklanowski – zapytał o zaawansowanie prac inwestycyjnych przy Jeziorze 
Głębokim skoro planowane jest zwiększenie środków na budowę pomostu aŜ o 9 
mln zł oraz zakupu aeratora na Jezioro Głębokie – uznał, Ŝe bardziej sensownym 
byłaby budowa kanalizacji na Osiedlu Głębokim. 
 
A. Ruciński – zapytał o pozycję dot. budowy budynku socjalnego przy budynku piłki 
noŜnej na Osiedlu Załom – kto jest dysponentem terenu, czy działa tam jakiś klub 
sportowy i kto będzie właścicielem tego budynku? 
 
K. Nowak – Zastępca Prezydenta Miasta – podkreślił, Ŝe budŜet został 
skonstruowany z pełną świadomością, Ŝe wszystkich środków unijnych nie uda się 
zdobyć a jednocześnie konieczne są takie zapisy i w budŜecie i w WPI, aby móc 
występować z projektami i starać się o te środki. Wyjaśnił, Ŝe podjęta została 
decyzja o budowie ronda na Łasztowi a rozpoczęcie realizacji tego zadania nie 
wyklucza moŜliwości starania się refinansowanie ze środków unijnych. Projekt ten 
nigdy nie znajdował się na liście indykatywnej a jedynie na liście rezerwowej. 
Poinformował, Ŝe zarówno w budŜecie jak i w WPI zaplanowana jest realizacja 
obwodnicy do al. Wojska Polskiego. W sprawie lotniska wyjaśnił, Ŝe w budŜecie 
zaplanowane jest 5 mln zł na uzbrojenie oraz 5 mln na stadion. JeŜeli będzie 
konieczne porozumienie z Aeroklubem trzeba będzie wybudować pas startowy. 
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M. Przepiera – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - 
wyjaśnił, Ŝe autopoprawką zapis dot. tarasu na Jeziorze Głębokim został wycofany 
poniewaŜ konieczne jest wykonanie badań dna jeziora. Poinformował, Ŝe instalacja 
aeratora jest konieczna w celu dotlenienia wody i będzie dofinansowana z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Wyjaśnił, Ŝe 
inwestycja na ul. Srebrnej realizowana jest na wniosek Rady Osiedla  śydowce-
Klucz. Inwestycja przy ul. Taczaka wiąŜe się z realizacją programu tworzenia jak 
największej liczby wybiegów. Zapis dot. parkomatów obejmuje zakup 10 
parkomatów za kwotę 200.000 zł. Kwota zapisana w budŜecie jest znacznie większa 
z powodu konieczności zapłaty ostatniej raty za zakup parkomatów. Odrębna 
pozycja dot. budynku dla SPP związana jest m.in. z faktem, Ŝe jest to budynek 
zabytkowy będący w zasobach komunalnych, który jest w bardzo złym stanie 
technicznym. Zakładane jest przeniesienie całości SPP w jednym miejscu. 
 
A. Mickiewicz – zwrócił się o wyjaśnienie na wykonanie jakich prac w ramach 
wykonania nawierzchni ul. Dąbskiej i Zoologicznej wystarczą zapisane w budŜecie 
środki w kwocie 1.500.000 zł. 
 
M. Wajdziak – Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami – poinformował, Ŝe 
kwota 15.200.000 zł zapisane w budŜecie WGN wynika z faktu, Ŝe gmina włącza się 
aktywnie w zakup nieruchomości potrzebnych dla miasta głównie ze względu na 
realizacje zadań publicznych. Jako przykład podał nabycie nieruchomości na 
lotnisku Dąbie oraz rozwaŜany udział w przetargu na budynki stoczniowe przy ul. 
Nocznickiego. 
 
P. Kęsik – zapytał czy Prezydent przewiduje, jeśli tak to w jakiej wysokości, środki 
na wywłaszczenie działkowiczów z Wyspy Grodzkiej? Czy przewidziane SA w 
budŜecie środki na dokonanie odwiertów geologicznych na tym terenie? 
 
J. Wijas – zapytał czy racjonalnym jest z punktu gospodarowania majątkiem gminy 
przystosowywanie zabytkowego budynku na potrzeby SPP, czy lepszym 
rozwiązaniem nie jest postawienie nowego budynku? 
 
W. Dąbrowski –  
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśniła, Ŝe obecnie prowadzone są 
przygotowania do wprowadzenia reformy która ściśle wiąŜe się z działalnością 
przedszkoli. Poinformowała, Ŝe istnieje potrzeba pilnego wybudowania przedszkoli 
na osiedlach Warszawo i Bukowo-Klęskowo. Prezydent powołał zespół, który 
przygotuje zasady i procedury rozwiązań łączących sektor prywatny z sektorem 
publicznym miasta. Poinformowała, Ŝe działania inwestycyjne w Szkole Podstawowej 
nr 45 mają być finansowane takŜe ze środków PFRON. Uznała, Ŝe przekazanie 
budynków Pałacu MłodzieŜy na inne cele jest najbardziej optymalnym rozwiązaniem 
i wiąŜe się ściśle z wymogami obowiązującego oświatę prawa. Wyjaśniła, Ŝe 
proponowane zmiany dot. Pałacu MłodzieŜy wiąŜą się z koniecznością zwiększenia 
środków na wyremontowanie „Daru Szczecina” 
  
P. Juras – poprosił o przedstawienie całej kwoty planowanej do wydatkowania dla 
Szkoły Podstawowej nr 45. 
 
E. Masojć – Zastępca Prezydenta Miasta – wnioskowane jest 700.000 zł.  
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P. Sikorski – Dyrektor Wydziału Inwestycji Miejskich – poinformował, Ŝe budynek 
socjalny w Załomiu wnioskowane zwiększenie o 500.000 zł wynika z zakończenia 
prac projektowych – kosztorys inwestorski opiewa na kwotę 1.300.000 – i 
zakończenie tego zadania w tym roku. Co do ul. Dąbskiej wyjaśnił, Ŝe wnoszone jest 
zwiększenie budŜetu ZDiTM w celu przygotowania układu drogowego do planowanej 
w przyszłym roku modernizacji ul. Struga. Przyznał, Ŝe ul. Dąbska jest w złym 
stanie technicznym a planowane prace obejmą przedrukowanie i nałoŜenie nakładki 
asfaltowej, która na czas modernizacji ul. Struga ma spełniać zadanie ulicy 
objazdowej.  
 
A. Mickiewicz – uznał, Ŝe jeŜeli cały ruch z ul. Struga miałby być przejęty przez ul. 
Dąbską i Zoologiczną to kwota 1.500.000 zł jest niewystarczająca. 
 
P. Sikorski - wyjaśnił, Ŝe znając stan techniczny tej drogi uznano, Ŝe nałoŜenie 
nakładki asfaltowej wystarczy na jej tymczasowe działanie. Poinformował, Ŝe przy 
przebudowie ul. Struga wykorzystanych zostanie więcej ulic. 
 
K. Nowak – Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśnił, Ŝe Wyspa Grodzka jest ostatnim 
etapem moŜliwości zainwestowania biorąc pod uwagę Kępę Parnicką, Wyspę Zieloną 
czy Łasztownię. Poinformował, Ŝe nie jeden inwestor interesuje się Łasztownią i 
Wyspą Grodzką. Obecnie przygotowywane są plany zagospodarowania 
przestrzennego tych wysp i przyjęte zostały wnioski potencjalnych inwestorów. 
Dopiero po uchwalenie planu sprawa zostanie przekazana do Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami gdzie będzie rozpatrywana kwestia wywłaszczenia działkowców. 
Poinformował, Ŝe badania ekofizjograficzne zostały juŜ wykonane i inwestorzy mają 
dostęp do wyników tych badań. 
 
T. Jarmoliński - Zastępca Prezydenta Miasta – zwrócił uwagę, Ŝe planowane 
zwiększenie o 80 miejsc w Ŝłobkach stanowi 10% obecnie istniejących miejsc w 
Ŝłobkach miejskich. Poinformował, Ŝe oczywiście istnieje potrzeba wybudowania co 
najmniej jeszcze jednej tego typu placówki w mieście i podejmowane są działania w 
celu wprowadzania rozwiązań alternatywnych tj. Ŝłobki zakładowe.  
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych LiD zawnioskował o 30 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 15.00. 
 
Po przerwie: 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych LiD – poinformował, Ŝe budŜet jest 
najwaŜniejszą decyzją Rady. Zaproponowane zmiany budzą niepokój przede 
wszystkim ze względu na skalę deficytu, który nie wydaje się być pochodną 
jakiejkolwiek, racjonalnej polityki ze strony Prezydenta Miasta. Zaniepokojenie 
budzą zapisy dot. Szkoły Podstawowej nr 45, które ściśle związane są z 
restrukturyzacją oświaty. Klub nie jest usatysfakcjonowany świadomością potrzeb 
miasta w zakresie inwestycji społecznych, poniewaŜ nie zaleŜnie od rozwiązań 
prywatnych miasto musi zapewnić przedszkola i Ŝłobki publiczne i to musi mieć 
odzwierciedlenie w nowelizacji budŜetu. Zgłosił zastrzeŜenia co do inwestycji dot. ul. 
Niedźwiedzia – Zoologiczna – Dąbska oraz brak środków na organizację świateł przy 
ul. Zoologicznej i Zwierzynieckiej. Poinformował, Ŝe klub LiD nie poprze tego 
projektu uchwały. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 84/08 z autopoprawką 
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za – 15  przeciw - 7  wstrzym. – 5 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmian budŜetu 
i zmian w budŜecie Miasta Szczecin na 2008 rok. Uchwała Nr XX/524/08 stanowi 
załącznik nr 72 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

86/08 – zmieniająca uchwałę Rady Miasta Szczecin w sprawie wieloletniego 
programu inwestycyjnego na lata 2008-2013 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 73 do protokołu. Autopoprawka do projektu 
uchwały stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 86/08 z autopoprawką 
 
za – 14  przeciw - 5  wstrzym. – 6 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmieniająca 
uchwałę Rady Miasta Szczecin w sprawie wieloletniego programu inwestycyjnego na 
lata 2008-2013. Uchwała Nr XX/525/08 stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

87/08 – zmiany uchwały w sprawie połączenia Szpitala Miejskiego im. Św. 
Karola Boromeusza w Szczecinie – Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej z Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Zakładem Opieki 
Zdrowotnej „ZDROJE” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
J. Wijas – Przewodniczący klubu radnych LiD – stwierdził, Ŝe przedłoŜony projekt 
dowodzi, iŜ zastrzeŜenia zgłaszane przez radnego P. Jurasa odnośnie przyjętej juŜ 
uchwały były uzasadnione. Prezydent odrzucił zgłaszane wątpliwości i wnioski po 
to, aby miesiąc później w pełni się z nimi zgodzić. Uznał, Ŝe powstała sytuacja 
skłania do oceny obsługi prawnej Prezydenta oraz weryfikacji roli radnego poniewaŜ 
okazuje się, Ŝe powinni kontrolować takŜe kształt i jakość projektów pod kontem 
prawnym. Wyraził zastrzeŜenia co do przebiegu procesu przygotowującego 
połączenie dwóch szpitali w związku z koniecznością dokonywania przedłoŜonych 
zmian, które jak stwierdził, takŜe obarczone są błędami.  
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS – zwrócił uwagę, Ŝe Radzie 
przedkładane są projekty które wymagają wielu poprawek. Wyraził zaniepokojenie, 
czy proponowane zmiany nie są obarczone błędami i równieŜ nie zostaną uchylone 
przez nadzór Wojewody. 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta – zwrócił uwagę, Ŝe Wojewoda uchylił 
jedynie §4 uchwały przyjętej 21 grudnia 2007r. a inne proponowane zmiany 
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wynikają zarówno z uwag Wojewody zawartych w rozstrzygnięciu a takŜe z tego, Ŝe 
zapisy porozumienia cały czas są realizowane wyniki czego mieli okazję zobaczyć 
członkowie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. Przypomniał, iŜ na ostatniej sesji 
zapowiadał, Ŝe będą zgłaszane kolejne poprawki do uchwały XVI/437/07. 
Zaproponowana forma porozumienia uznał, za najbardziej demokratyczną. 
Przedstawił uzasadnienie do poszczególnych zmian przedstawionych w projekcie 
uchwały. 
 
P. Juras – zwrócił się o przedstawienie załączników, które są integralną częścią 
porozumienia. 
 
T. Jarmoliński – poinformował, Ŝe zmianie uległy dwa załączniki nr 10 i 11. 
Załącznik nr 10 został doprecyzowany w zapisie mówiącym o kwocie przeznaczonej 
w przyszłym roku na inwestycje w Zdrojach a załącznik nr 11 zmienił tytuł. 
 
P. Juras – uznał, Ŝe najlepszym rozwiązaniem w przypadku Szpitala Miejskiego jest 
przyjęcie uchwały o stopniowej likwidacji i przenoszenie składników majątkowych w 
formie porozumienia między Prezydentem Miasta a Marszałkiem do Szpitala w 
Zdrojach. Zwrócił uwagę, Ŝe przedłoŜony projekt nie uwzględnia wszystkich uwag 
Wojewody zawartych w rozstrzygnięciu nadzorczym. Poinformował, Ŝe jeŜeli 
przedłoŜony projekt uchwały zostanie przyjęty przez Rade a następnie Wojewoda nie 
wniesie Ŝadnych zastrzeŜeń Klub Radnych LiD zaskarŜy uchwałę w trybie 
administracyjnym. Zapytał skarbnika o wysokość zobowiązań jakie miasto będzie 
musiało pokryć do czasu wykreślenia z Krajowego Rejestru Sądowego. 
 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
A. Karut – poinformował, iŜ wie z wiarygodnego źródła, Ŝe planowane jest 
przeniesienie najlepiej prosperującego oddziału uzaleŜnień od alkoholu w Zdrojach 
w niewiadome miejsce. Zapytał, czy prawdą jest to planowane przeniesienie, w 
związku z przeniesieniem innego oddziału ze Szpitala Miejskiego? 
 
St. Lipiński – poinformował, Ŝe zobowiązania Szpitala Miejskiego z I kwartału  
mieszczą się w kwocie poniŜej 4 mln zł. Odzyskane zostało 900.000 zł z Banku 
WBK. 
 
T. Jarmoliński – poinformował, Ŝe nie wie nic o planach przeniesienia oddziału 
uzaleŜnień w Zdrojach. Odnosząc się do wypowiedzi radnego P. Jurasa stwierdził, Ŝe 
ustawa o Zakładach Opieki Zdrowotnej oprócz tworzenia i likwidacji zakłada takŜe 
moŜliwość łączenia placówek. Likwidacja szpitala uniemoŜliwiła by cesje wszystkich 
kontraktów podpisanych z NFZ. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO zgłosiła wniosek o 10 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 16.00. 
 
Po przerwie: 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta – zgłosił autopoprawke polegająca na 
wykreśleniu w §1, pkt 3, lit. o) słowa „niniejszego”. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 87/08 z autopoprawką 
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za – 15  przeciw - 8  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie połączenia Szpitala Miejskiego im. Św. Karola Boromeusza w Szczecinie – 
Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej z Samodzielnym Publicznym 
Specjalistycznym Zakładem Opieki Zdrowotnej „ZDROJE” w Szczecinie. Uchwała Nr 
XX/526/08 stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

88/08 – określenia zadań dotyczących rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania w roku 
2008 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 88/08 
 
za – 23  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia zadań 
dotyczących rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i 
wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przeznaczonych na te zadania w roku 2008. Uchwała Nr XX/527/08 stanowi 
załącznik nr 79 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

80/08 – uchylenia uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami Gminy Miasto Szczecin dotyczących połączenia Gminy Stare 

Czarnowo z Gminą Miasto Szczecin 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – uznał, Ŝe omawiany projekt przedstawiony został radnym z pozycji 
siły bez konsultacji z mieszkańcami, Wójtem Gminy Stare Czarnowo. 
 
W. Dzikowski – poinformował, Ŝe odbyły się dwie debaty z udziałem radnych i 
Zarządu Gminy Stare Czarnowo, były konsultacje z mieszkańcami oraz debaty 
telewizyjne.  
 
U. Pańka – poinformowała, Ŝe z inicjatywą połączenia wystąpił Wójt Starego 
Czarnowa. 
 
J. Wijas – stwierdził, Ŝe Prezydent niestety nie uwzględnił wszystkich 
zainteresowanych, poniewaŜ radni np. LiD dowiedzieli się o całej sprawie z gazet.  
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W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 80/08 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały w 
sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Miasto Szczecin 
dotyczących połączenia Gminy Stare Czarnowo z Gminą Miasto Szczecin. Uchwała 
Nr XX/528/08 stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

79/08 – przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami zamieszkałymi na 
terenie Osiedli: Bukowe-Klęskowo, Płonia-Śmierdnica-Jezierzyce w Szczecinie 

dotyczących zmiany granic Gminy Miasto Szczecin 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 79/08 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przeprowadzenia 
konsultacji z mieszkańcami zamieszkałymi na terenie Osiedli: Bukowe-Klęskowo, 
Płonia-Śmierdnica-Jezierzyce w Szczecinie dotyczących zmiany granic Gminy 
Miasto Szczecin. Uchwała Nr XX/529/08 stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

69/08 – nadania nazwy urzędowej ulicy w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 69/08 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w Szczecinie. Uchwała Nr XX/530/08 stanowi załącznik nr 85 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
68/08 – (wariant I i II) przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną RM kontroli 

w zakresie prywatyzacji mieszkań komunalnych w Gminie Miasto Szczecin 
 
Projekt uchwały wariant I stanowi załącznik nr 86 do protokołu, a wariant II 
stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad wycofał zgłoszony przez siebie wariant II. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 68/08 (wariant I) 
 
za – 23  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przeprowadzenia 
przez Komisję Rewizyjną RM kontroli w zakresie prywatyzacji mieszkań 
komunalnych w Gminie Miasto Szczecin. Uchwała Nr XX/531/08 stanowi załącznik 
nr 88 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

89/08 – (wersja 2) przyjęcia projektu zmian do Statutu Miasta 
 
Prezentacji przedłoŜonego projektu uchwały dokonał Bazyli Baran – Przewodniczący 
Rady Miasta. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 89/08 (wersja 2) 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
projektu zmian do Statutu Miasta. Uchwała Nr XX/532/08 stanowi załącznik nr 90 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

85/08 – skargi pani Agnieszki Nowaczyk 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 85/08 
 
za – 8  przeciw - 2  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi pani 
Agnieszki Nowaczyk. Uchwała Nr XX/533/08 stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

102/08 – przystąpienia przez Gminę Miasto Szczecin do realizacji projektu 
systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 

Priorytet VI Rynek Pracy otwarty dla wszystkich, Działanie 6.1 Poprawa 
dostępu do zatrudnienia oraz podnoszenie poziomu aktywności zawodowej w 

regionie, Poddziałanie 6.1.3 Poprawa zdolności do zatrudnienia oraz 
podnoszenie poziomu aktywności zawodowej osób bezrobotnych 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 102/08 
 
za – 20  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia przez 
Gminę Miasto Szczecin do realizacji projektu systemowego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013 Priorytet VI Rynek Pracy otwarty dla 
wszystkich, Działanie 6.1 Poprawa dostępu do zatrudnienia oraz podnoszenie 
poziomu aktywności zawodowej w regionie, Poddziałanie 6.1.3 Poprawa zdolności do 
zatrudnienia oraz podnoszenie poziomu aktywności zawodowej osób bezrobotnych. 
Uchwała Nr XX/534/08 stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

103/08 – współdziałania z Województwem Zachodniopomorskim w realizacji 
zadania w zakresie wykonania dokumentacji pn. „Studium wykonalności 
Zachodniego Drogowego Obejścia Miasta Szczecina” wraz z „Raportem 

oddziaływania na środowisko” 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 103/08 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie współdziałania z 
Województwem Zachodniopomorskim w realizacji zadania w zakresie wykonania 
dokumentacji pn. „Studium wykonalności Zachodniego Drogowego Obejścia Miasta 
Szczecina” wraz z „Raportem oddziaływania na środowisko”. Uchwała Nr 
XX/535/08 stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

104/08 – wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 
Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki z o.o. z siedzibą 

w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 104/08 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia 
zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Szczecińskiego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego Spółki z o.o. z siedzibą w Szczecinie. Uchwała Nr 
XX/536/08 stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

105/08 – wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 
Towarzystwa Budownictwa Społecznego „PrawobrzeŜe” Spółka z o.o. z siedzibą 

w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 99 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 105/08 
 
za – 17  przeciw - 0  wstrzym. – 5 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyraŜenia 
zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego „PrawobrzeŜe” Spółka z o.o. z siedzibą w Szczecinie. Uchwała Nr 
XX/537/08 stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

106/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 
Przedsiębiorstwo Autobusowe „Dąbie” Sp. z o.o. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 106/08 
 
za – 20  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie podwyŜszenia 
kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie Przedsiębiorstwo Autobusowe „Dąbie” Sp. 
z o.o.. Uchwała Nr XX/538/08 stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

107/08 – podwyŜszenia kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie 
Przedsiębiorstwo Autobusowe „Klonowica” Sp. z o.o. 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 103 do protokołu. Autopoprawka do projektu 
uchwały stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 107/08 z autopoprawką 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie podwyŜszenia 
kapitału zakładowego Spółki Szczecińskie Przedsiębiorstwo Autobusowe 
„Klonowica” Sp. z o.o.. Uchwała Nr XX/539/08 stanowi załącznik nr 105 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

108/08 – zmiany uchwały w sprawie utworzenia rachunków dochodów 
własnych w oświatowych jednostkach budŜetowych 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 106 do protokołu. Autopoprawka do projektu 
uchwały stanowi załącznik nr 107 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 108/08 z autopoprawką 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 4 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie utworzenia rachunków dochodów własnych w oświatowych jednostkach 
budŜetowych. Uchwała Nr XX/540/08 stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

109/08 – zmiany Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Wielgowo-Sławociesze-Zdunowo” w Szczecinie pod nazwą „Wielgowo-szkoła” 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 109 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 109/08 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wielgowo-Sławociesze-
Zdunowo” w Szczecinie pod nazwą „Wielgowo-szkoła”. Uchwała Nr XX/541/08 
stanowi załącznik nr 110 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

110/08 – przystąpienia do sporządzenia zmiany Miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Wyspa Pucka-Północ” w Szczecinie pod 

nazwą „Wyspa Pucka-Północ 2” 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 111 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 110/08 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Wyspa 
Pucka-Północ” w Szczecinie pod nazwą „Wyspa Pucka-Północ 2”. Uchwała Nr 
XX/542/08 stanowi załącznik nr 112 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do omawiania 6 punktu porządku obrad: 
 
6. Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie przeprowadzenia przez NIK 

kontroli prawidłowości przyznania mieszkań komunalnych oraz ich wykupu 
z zasobu Gminy Miasto Szczecin w latach 1990-2007. 

 
L. Duklanowski – odczytał treść propozycji stanowiska, który stanowi załącznik nr 
113 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem stanowiska. 
 
za – 21  przeciw - 1  wstrzym. - 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła stanowisko w sprawie 
przeprowadzenia kontroli prawidłowości przyznawania mieszkań komunalnych oraz 
ich wykupu z zasobu Gminy Miasta Szczecin w latach 1990-2007. Stanowisko Nr 
4/08 stanowi załącznik nr 114 do protokołu. 
 
J. Wijas – przedstawił treść propozycji stanowiska w sprawie oddziału regionalnego 
TVP S.A. w Szczecinie, który stanowi załącznik nr 115 do protokołu. 
 
U. Pańka – w imieniu klubu radnych PO poprosiła o 10 minut przerwy. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 17.00. 
 
Po przerwie: 
 
P. Bartnik – odczytał zmienioną treść stanowiska w sprawie oddziału regionalnego 
TVP S.A. w Szczecinie. Stanowi ono załącznik nr 116 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek J. Wijasa o uzupełnienie 
porządku obrad sesji o punkt dot. rozpatrzenia projektu stanowiska w sprawie 
oddziału regionalnego TVP S.A. w Szczecinie. 
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za - 25  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyŜszego głosowania projekt stanowiska w sprawie oddziału 
regionalnego TVP S.A. w Szczecinie został wprowadzony do porządku obrad. 
 
 
Przystąpiono do omawiania 7 punktu porządku obrad: 
 
7. Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie szczecińskiego oddziału 

Telewizji Polskiej. 
 
J. Wijas – zawnioskował aby zaadresować stanowisko do Krajowej Rady Radiofonii i 
Telewizji. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt stanowiska po poprawkach w 
sprawie oddziału regionalnego TVP S.A. w Szczecinie. 
 
za - 25  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła stanowisko w sprawie oddziału 
regionalnego TVP S.A. w Szczecinie. Stanowisko Nr 5/08 stanowi załącznik nr 117 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do omawiania 8 punktu porządku obrad: 
 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
B. Chochulski – Zastępca Prezydenta Miasta - przedstawił sytuację w MZK. 
Negocjacje w sprawie oczekiwan płacowych prowadzone SA od początku roku. 
Odbyło się szereg spotkań ze wszystkimi zakładami komunikacyjnymi. Podpisane 
zostały porozumienia dot. oczekiwań płacowych w przedsiębiorstwach 
autobusowych oraz w ZDiTM. Poinformował, Ŝe otrzymał informację, Ŝe w 
Szczecińsko-Polickim Przedsiębiorstwie Autobusowym SA jeszcze oczekiwania 
renegocjacji tego porozumienia. Przedstawił dane dot. dotychczasowych zarobków w 
MZK oraz wysokości planowanych podwyŜek (średnio 268 zł brutto). Stwierdził, Ŝe 
jeŜeli mają być podejmowane jeszcze jakieś ruchy w sferze placowej, to będą one 
moŜliwe dopiero po przeprowadzeniu restrukturyzacji MZK. Poinformował, Ŝe 
negocjacje zostały zerwane przez stronę związkową. Stwierdził, Ŝe przy podwyŜkach 
miasto musi się kierować zasadą sprawiedliwego podziału środków, przeznaczanych 
na płace w jednostkach budŜetowych i miejskich przedsiębiorstwach. Dlatego 
zaproponowane podwyŜki są obecnie kwotą maksymalną, której podwyŜszyć obecnie 
nie moŜna. Zaproponowano pracownikom takŜe 24 miesięczne zapewnienie, Ŝe nie 
będzie Ŝadnych zwolnień. 
Miasto stara się zminimalizować wszystkimi dostępnymi środkami niedogodności z 
jakimi spotykają się mieszkańcy na skutek prowadzonego protestu. Poinformował, 
Ŝe w części podwyŜki zostały juŜ uruchomione jednak są problemy z przekazaniem 
200.000 na fundusz premiowy. Związane jest to z koniecznością zmiany układu 
zbiorowego i nie zrozumiałym jest, dlaczego związki zawodowe nie chcą aby taki 
fundusz funkcjonował. Zaproponowane podwyŜki stanowią 8% wynagrodzenia 
motorniczych i 6% wynagrodzenia u pozostałych pracowników. 
 
K. Nowak – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiadając na pytanie radnego P. 
Kęsika poinformował, Ŝe nie jest moŜliwa jest realizacja wniosku Komisji Rozwoju, 
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Promocji i Gospodarki Morskiej dot. przekazania wszystkich środków pozyskanych 
ze sprzedaŜy garaŜowca na Szczeciński Park Naukowo-Technologiczny, poniewaŜ 
ustawa o finansach publicznych art. 1 ust. 2 wyraźnie mówi, Ŝe środki publiczne 
pochodzące z poszczególnych tytułów nie mogą być przeznaczane na finansowanie 
innych imiennie wymienionych wydatków, chyba Ŝe ustawa stanowi inaczej. 
Poinformował, Ŝe w WPI zaplanowane jest 18,4 mln zł na Szczeciński Park 
Naukowo-Technologiczny oczywiście zakładając, Ŝe będzie to współfinansowane ze 
środków unijnych. Poinformował, ze do 2011-12 roku planowane jest wybudowanie 
Centrum Innowacji inkubator technologiczny, centrum komputerowe – planowana 
kwota na ten cel ok. 95 mln zł + VAT. Szczegółowa informacja zostanie 
przedstawiona w najbliŜszych miesiącach. 
 
P. Kęsik – poinformował, Ŝe wniosek Komisji nie mówił o literalnym przejściu 
środków ze sprzedaŜy tylko środki ze sprzedaŜy stanowiły gwarancje 20% wkładu 
własnego przy 100 mln inwestycji. 
 
T. Jarmoliński – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiadając na interpelację 
radnego M. Kopcia odnośnie programu „Moje boisko Orlik 2012” i wyłaniania 
lokalizacji, które trzeba było bardzo szybko zaprezentować Urzędowi 
Marszałkowskiemu poinformował Ŝe ustanawione wymogi zawierały 4 punkty: 

1. boisko miało się znajdować w biednej gminie – co nie dotyczy Szczecina  
2. w pobliŜu nie powinno być boiska ze sztuczna nawierzchnią 
3. teren taki powinien być terenem zdegradowanym – poprzemysłowym, po 

wojskowym  
4. w pobliŜu powinny znajdować się duŜe kompleksy mieszkaniowe 

Poinformował, Ŝe zwrócono się do rad osiedli o przedstawianie propozycji terenów, 
na których mogły by powstać takie boiska. Wpłynęło 9 zgłoszeń niestety większość z 
nich nie spełniała wymaganych warunków powierzchniowych. Szczecinowi 
przyznane zostały 3 lokalizacje. Po wizytacji pracowników Wydziału Sportu i 
przedyskutowaniu z Komisją Sportu wyodrębnione zostały 3 takie lokalizacje: przy 
Gimnazjum przy ul. Wojciechowskiego, przy ul. Rydla i przy basenie „Paprotka”. 
Dodatkowa lokalizacja zgłoszona jako rezerwowa przy Gimnazjum nr 8 przy ul. 
Dubois. Teren - róg ul. Janosika i Piotra Skargi został zgłoszony przez Komisję 
Sportu i będzie uwzględniany w drugiej kolejności. JeŜeli program ten będzie 
kontynuowany przez kolejne lata miasto ma szansę na realizację boisk we 
wszystkich zgłoszonych lokalizacjach, które spełniają warunki wymiarowe. 
Odnośnie interpelacji radnego P. Jurasa w sprawie trybun przy ul. Witkiewicza. 
Przyznał, Ŝe rzeczywiście planowany był drugi etap inwestycji polegający na 
postawieniu trybun i budynków socjalnych. Świadomie zrezygnowano ze stawiania 
budynków socjalnych w otoczeniu gdzie znajdują się szatnie a stawianie zwartych 
trybun przy stadionie, który pełni takŜe rolę rekreacyjno-treningową uznano za w 
pełni nieuzasadnione. W planach MOSRiR znajduje się zakup trybun składanych, 
które takŜe będą mogły być wykorzystane przy ul. Witkiewicza.  
Co do interpelacji w sprawie budynku przy ul. Świętego Duch, rzeczywiście w 
ostatnich tygodniach wrócił on do miasta. Był kiedyś plan zlokalizowania tam galerii 
sztuki współczesnej ale galeria ta znalazła się w programie restrukturyzacji i 
rozbudowy Muzeum Narodowego przy ul. Staromłyńskiej. Prezydent nie potrafił 
odpowiedzieć co na dzień dzisiejszy będzie znajdowało się w starej transformatorowi. 
Jest to budynek, który wymaga ogromnych nakładów i czy w najbliŜszych latach 
będzie moŜna zlokalizować tam jakąś instytucję kultury tym bardziej Ŝe program 
inwestycji kulturalnych jest napięty.  
Odpowiadając radnemu P. Kęsikowi na pytanie dot. terminów zawierania umów z 
klubami sportowymi poinformował, Ŝe dzięki rozstrzygnięciu RIO miasto ma 
moŜliwość w umowach zaliczyć do kosztów realizacji umów równieŜ wydatki 
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poniesione przed podpisaniem umowy. Jednak prawnicy wypowiedzieli się w tej 
kwestii bardzie rygorystycznie i dlatego nie wiadomo jak zachowają się w tej sprawie 
inne organy kontrolne. W związku z powyŜszym postanowiono dodatkowo 
zabezpieczyć umowy wyjaśnieniami klubów odnośnie konieczności poniesienia 
wydatków przed zawarciem umowy. 
 
Pozostałe odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zostaną udzielone na 
piśmie. 
 
 
Przystąpiono do omawiania 9 punktu porządku obrad: 
 
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 
2007. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad przedłoŜył radnym Sprawozdanie z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2007 rok. Stanowi ono załącznik nr 118 do 
protokołu. 
 
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad: 
 
10. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
B. Baran – poinformował, Ŝe kolejna sesja RM odbędzie się w dn. 24.04.2008 r. 
 
P. Kęsik – powołując się na przekazane radnym sprawozdanie z udzielonych ulg i 
umorzeń na 2007r. stwierdził, Ŝe nie zostały w nim wymienione podmioty co nie jest 
zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych (art. 14 pkt 2 lit. d, e, f). 
 
J. Lemm – Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów - poinformowała, Ŝe w tej 
sprawie złoŜyła stosowne pismo prosząc o uzupełnienie tych danych. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad: 
 
11. Zamknięcie obrad. 
 
B. Baran – Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe porządek obrad XX sesji został 
wyczerpany i oświadczył, Ŝe zamyka XX zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
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